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Městský úřad  
Odbor rozvoje a územního plánování 
Žižkova 227/1 
591 01 Žďár nad Sázavou 
 
 
Věc:  Připomínky k návrhu územního plánu města Žďár nad Sázavou 
 
Občanské sdružení Budoucnost uplatňuje, v souladu s § 52 odst. 3 stavebního zákona, připomínky k návrhu územního 
plánu města Žďár nad Sázavou (dále jen „návrh“): 
 
Záměr návrhu ÚP ke kterému uplatňujeme připomínky: 
Návrh územního plánu města Žďár nad Sázavou obsahuje záměr vybudovat komunikaci spojující ulici Wonkovu 
přes ulici Novoměstskou a Jamskou s ulicí Brněnskou jako přeložku silnice II/353.  
 
K tomuto záměru uplatňujeme následující připomínky s odůvodněním: 
 
Nesouhlasíme s návrhem této komunikace jako přeložkou silnice II/353 a její zařazení jako komunikace 
II. t řídy, tedy komunikace sběrné, určené ke spojení mezi okresy, z těchto důvodů: 
 
1. Schválené zadání územního plánu, požaduje navázat na dopravní koncepci platného územního plánu města. 
Navrženou přeložkou silnice II/353 návrh ÚP však nerespektuje dopravní koncepci platného ÚP, založenou na 
vybudování obchvatu a zklidnění dopravy uvnitř města. Ve svém důsledku naopak degraduje důležitost obchvatu 
města, snižuje jeho výpočtové dopravní zatížení a tím i jeho prokazatelnou potřebnost a finanční efektivitu. 
Výsledkem může být jediné, nemožnost realizace obchvatu a zakonzervování dopravní zátěže uvnitř města. 
Navrhujeme proto, aby bylo přijato řešení shodné s návrhem Ministerstva dopravy uvedeném na straně 
13 a 14 Odůvodnění ÚP nebo byla do ÚP včleněna etapizace dopravních změn podle nyní platného ÚP.      
 
2. Navržená přeložka silnice II/353 je v rozporu se Zásadami územního rozvoje Kraje Vysočina. 
 
3. Že je tento záměr nesmyslný prokázala již v roce 2007 studie „Část městského okruhu ul.Wonkova– 
ul.Novoměstská“, vypracovaná firmou DiK Hradec Králové. Tato studie prokazuje takové zhoršení hlukové zátěže 
okolní bytové zástavby, které vyvolá potřebu vybudování 1330 m protihlukových bariér podél komunikace dlouhé 949 
m a to přesto, že její vstupní hodnoty dopravních intenzit byly zjevně podhodnoceny. Tyto stěny, do intravilánu města 
naprosto nevhodné, by rozdělili město na dvě části a došlo by tím k totálnímu znehodnocení této, nyní v podstatě 
klidové, části města. 
 
4. Řešení dopravy ve Žďáře nad Sázavou postrádá koncepci. Navrhujeme aby změny v dopravním řešení byly 
provedeny pouze na základě vypracovaného Generelu dopravy. Máme za to, že měnit a budovat části komunikačního 
systému bez tohoto dokumentu je nezodpovědným jednáním a může vést ke špatným, mnohdy i  nevratným 
rozhodnutím, za které považujeme i tento záměr.    
 
5. Ani zpracovatel návrhu nepovažuje dopravní řešení za správné, což plně dokazuje část jeho Odůvodnění ÚP 
na straně 29: „Vyloučení připojení navrhované silnice II/353 k přeložce silnice I/37 v lokalitě Starý Dvůr je 
popřením koncepce dosud platného územního plánu a důsledkem bude vysoká dopravní zátěž v centru 
města…….Z urbanistického hlediska se jedná o řešení, které neumožňuje zklidnění historického jádra města, 
přestože je navržen nákladný silniční obchvat!“     
 
 
Ve Žďáře nad Sázavou, dne 23.9.2013 
 
 
                                                                                     _____________________________________  
                                                                                                            Václav Chlubna 
                                                                                 místopředseda sdružení       


